
Protokół nr II/2024 

z przebiegu II Sesji Rady Gminy w Trzebiechowie 

odbytej w dniu 20 maja 2024 r. 
 

Ad. 1. Otwarcie II Sesji Rady Gminy w Trzebiechowie. 

        Przewodniczący Rady Gminy Pan Paweł Urbański o godzinie 15:00 otworzył II 

Sesję Rady Gminy w Trzebiechowie, stwierdził obecność 15 radnych Rady Gminy 

w Trzebiechowie. Jest to quorum niezbędne do prowadzenia obrad Rady Gminy. 

Umożliwia to przeprowadzenie ważnych wyborów oraz podejmowanie prawomocnych 

uchwał. Przywitał Radę Gminy, Panią Wójt Izabellę Staszak, Pana Zastępcę Wójta 

Bartłomieja Cybulskiego, Pana Mecenasa Mateusza Wartalskiego , Panią Skarbnik Ewę 

Kulik , Panią Paulinę Kwapis-Swędzioł oraz Panią Amandę Kozłowską 

przedstawicielki firmy Eurowind Energy, sołtysów i wszystkich zebranych na Sesji 

Rady Gminy. Pan Przewodniczący przypomniał wszystkim zgromadzonym, że sesja 

jest nagrywana i rejestrowana.  

 

Ad. 2. Przyjęcie porządku obrad. 

1. Otwarcie II Sesji Rady Gminy w Trzebiechowie. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Informacje Wójta Gminy o działaniach podjętych w okresie międzysesyjnym. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Trzebiechów w zakresie lokalizacji elektrowni 

wiatrowych w rejonie miejscowości Trzebiechów i Borek. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej Rady Gminy. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie powołania przewodniczącego Komisji Rewizyjnej. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie powołania przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków       

i Petycji. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji Budżetu i Finansów. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji Rozwoju Gospodarczego Gminy, 

Oświaty, Kultury i Sportu. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie  zmiany uchwały  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Trzebiechów na lata 2023 – 2038. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2024. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru lub 

znajdującym się w gminnej ewidencji zabytków. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Trzebiechów. 

15. Przyjęcie protokołu z I Sesji Rady Gminy. 



16. Sprawy różne. 

17. Zamknięcie II Sesji Rady Gminy w Trzebiechowie. 

 

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie 15 głosów ,,za’’. 

 

Ad. 3. Informacje Wójta Gminy o działaniach podjętych w okresie 

międzysesyjnym. 
  
1. 18 kwietnia 2024r. wzięłam udział w XII Powiatowych Targach Edukacji i Pracy                    

w Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego w Sulechowie. 

2. 23 kwietnia 2024r. wzięłam udział w walnym zebraniu Lokalnej Grupy Działania                  

w Zaborze.  

3. 25 kwietnia 2024r. wzięłam udział w zebraniu sprawozdawczo-wyborczym Zarządu 

Oddziału ZNP w Trzebiechowie.  

4. 26 kwietnia 2024r. wzięłam udział w rozdaniu świadectw klasom maturalnym                          

w Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego w Sulechowie.  

5. 27 kwietnia 2024r. wzięłam udział w 50 rocznicy małżeństwa Państwa Lusawa                       

w Głuchowie.  

6. 30 kwietnia 2024r. uczestniczyłam w  spotkaniu z okazji przejścia na emeryturę po 33 

latach sprawowania funkcji Burmistrza Pana Bernarda Radnego w Babimoście. 

7. 6 maja 2024r. odbyła się pierwsza sesja nowej Rady Gminy w Trzebiechowie. 

8. 7 maja 2024r. uczestniczyłam w sesji Rady Miejskiej w Kargowej.  

9. 9 maja 2024r. odbyło się spotkanie z Dyrektorem Enea Rafałem Raczyńskim.  

10. 10 maja 2024r. wzięłam udział w obchodach w związku z Dniem Strażaka                                 

w Zielonej Górze.  

11. 13 maja 2024r. odbyło się spotkanie z Prezesem Banku z Kożuchowa z Panią Natalią 

Pawlak.  

12. 15 maja 2024r. odbyło się podpisanie protokołu pokontrolnego z Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Zielonej Górze. 

13. 16 maja 2024r. wzięłam udział w konwencie wyborczym Związku Gmin Województwa 

Lubuskiego w Sławie.  

14. 17 maja 2024r. wzięłam udział w Komisjach Rady Gminy.  

15. 20 maja 2024r. odbyła się rada budowy pałacu w Trzebiechowie, oraz spotkanie                      

w Starostwie Powiatowym z nowo wybranym Starostą Tadeuszem Pająkiem.   

 

 Pani Wójt Izabella Staszak przekazała również podziękowania dla Pani Elżbiety Cipory oraz 

mieszkańcom za posprzątanie parku w Trzebiechowie oraz Panu Krzysztofowi Anteckiemu 

oraz mieszkańcom Borek za również wysprzątanie tej wsi.  

 

Ad. 4. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Trzebiechów 

w zakresie lokalizacji elektrowni wiatrowych w rejonie miejscowości 

Trzebiechów i Borek. 

  
Głos zabrała Pani Paulina Kwapis - Swędzioł przedstawiciel firmy Eurowind Energy 

objaśniając na czym będzie polegało i jakie zmiany wniesie budowa farmy wiatrowej na ternie 



gminy. Zmianą taką jest np. dostosowanie dróg dojazdowych do właśnie tych turbin 

wiatrowych to po stronie firmy jest naprawa/stworzenie drogi o odpowiedniej nośności w celu 

montażu danych turbin. Dodatkowym plusem dla Gminy są podatki jakie firma będzie płaciła. 

Radny Marek Hryszkiewicz zabrał głos. Wiadomo, iż podatek będzie sporym przypływem 

gotówki dla Gminy. Kolejne pytanie dotyczyło tańszego prądu, oraz stanowiska przedstawicieli 

ENEI w sprawie powstania Farmy, zasad działania. Radny zadał pytania dotyczące korzyści 

dla mieszkańców i prosił o wyjaśnienie. Radny Hryszkiewicz zapytał, również czy farma 

wiatrowa będzie miała jakiś negatywny wpływ na prace prosumenckich instalacji 

fotowoltaicznych. Pani Paulina przedstawiciel firmy wyjaśniła po raz kolejny obszernie jakie 

korzyści będzie miała Gmina z posiadania na swoim terenie farmy wiatrowej, objaśniła również 

gdzie będzie odprowadzana nadwyżka energii. Jeśli chodzi o kolidowanie z instalacją 

fotowoltaiczną nie istnieje taki problem, gdyż farma wiatrowa pracuje na wysokim napięciu 

przez 24 godziny, natomiast instalacja fotowoltaiczna pracuje na niskim napięciu i generuje 

energie tylko w ciągu dnia. Farma wiatrowa nie wprowadza bezpośrednio energii do lokalnej 

sieci, lecz odprowadzana będzie do Sulechowa bądź Zielonej Góry. 

Głos zabrał Zastępca Wójta Pan Bartłomiej Cybulski udzielając odpowiedzi w sprawie 

zadanego pytania przez Radnego Hryszkiewicza na poprzedniej sesji oraz na posiedzeniu 

Komisji, które dotyczyło stanowiska ENEI w stosunku do powstania takowej farmy wiatrowej 

na terenie gminy ewentualnych problemów ze skokami energii itp. Zostało wystosowane pismo 

w tej sprawie do Enei, ale ze względu na duży nawał pracy i długi czas oczekiwania na 

odpowiedź rozmawiałem w tej sprawie telefonicznie i w tej rozmowie Enea podtrzymuje 

stanowisko firmy Eurowind Energy. 

 

 
 Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie , głosowało 15 Radnych, 

uchwała została przyjęta 14 głosów ,,za’’, 1 Radny ,, wstrzymał się ‘’. 
 

  

 

Ad. 5. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej Rady 

Gminy. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Paweł Urbański przedstawił projekt uchwały. 

 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie , głosowało 15 Radnych, 

uchwała została przyjęta jednogłośnie 15 głosów ,,za’’. 
 

Ad. 6. Podjęcie uchwały w sprawie powołania przewodniczącego Komisji 

Rewizyjnej. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Paweł Urbański przedstawił projekt uchwały. 

 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie , głosowało 15 Radnych, 

uchwała została przyjęta 14 głosów ,,za’’, 1 Radny ,,wstrzymał się’’. 
 

Ad. 7. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji Skarg, Wniosków           

i Petycji. 
 



Przewodniczący Rady Gminy Pan Paweł Urbański przedstawił projekt uchwały. 

 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie , głosowało 15 Radnych, 

uchwała została przyjęta jednogłośnie 15 głosów ,,za’’. 

 

 

Ad. 8. Podjęcie uchwały w sprawie powołania przewodniczącego Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Paweł Urbański przedstawił projekt uchwały. 

 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie , głosowało 15 Radnych, 

uchwała została przyjęta 14 głosów ,,za’’, 1 Radny ,,wstrzymał się’’. 

 

Ad. 9. Przyjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji Budżetu i Finansów. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Paweł Urbański przedstawił projekt uchwały. 

 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie , głosowało 15 Radnych, 

uchwała została przyjęta jednogłośnie 15 głosów ,,za” . 
 

Ad.10. Przyjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji Rozwoju 

Gospodarczego Gminy, Oświaty, Kultury i Sportu. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Paweł Urbański przedstawił projekt uchwały. 

 
Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie , głosowało 15 Radnych, 

uchwała została przyjęta jednogłośnie 15 głosów ,za” . 

 

Ad. 11. Przyjęcie uchwały w sprawie  zmiany uchwały  Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Trzebiechów na lata 2023 – 2038. 

 
Projekt uchwały omówiła i przedstawiła szczegółowo Pani Skarbnik Ewa Kulik.  

 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie , głosowało 15 Radnych, 

uchwała została przyjęta 14 głosów ,,za’’, 1 Radny ,,wstrzymał się” . 

 

Ad. 12. Przyjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 

2024. 
 

Projekt uchwały omówiła i objaśniła szczegółowo Pani Skarbnik Ewa Kulik. 

Głos zabrał Radny Marek Hryszkiewicz zadając pytanie w sprawie że zawsze jak 

wprowadzaliśmy jakieś dochody to zaraz to było wydawane a teraz jest inaczej czy może to 

Pani po ludzku wyjaśnić. Pani Skarbnik wyjaśniła szczegółowo na czym polegają te zmiany. 

 

 



Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie , głosowało 15 Radnych, 

uchwała została przyjęta jednogłośnie 15 głosów ,,za’’. 

 

Ad. 13. Przyjęcie uchwały w sprawie zasad udzielania dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku 

wpisanym do rejestru lub znajdującym się w gminnej ewidencji zabytków. 
 

Projekt uchwały omówiła i objaśniła szczegółowo Pani Skarbnik Ewa Kulik. 

 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie , głosowało 15 Radnych, 

uchwała została przyjęta jednogłośnie 15 głosów ,,za’’ . 

 

Ad. 14. Przyjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy 

Trzebiechów. 

 
Projekt uchwały przedstawił i odczytał Pan Przewodniczący Paweł Urbański. 

 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie , głosowało 15 Radnych, 

uchwała została przyjęta 14 głosów ,,za’’, 1 Radny ,,wstrzymał się’’. 

 

Ad. 15 . Przyjęcie Protokołu z I Sesji Rady Gminy . 
 

Głos zabrała Pani Wójt informując Radnych, iż w najbliższym czasie Radni otrzymają tablety, 

na które będą przesyłane wszelkie materiały na sesję ale i wszystkie informacje jakie Radni 

otrzymują. I jeszcze jedna bardzo ważna sprawa 22 będzie otwarcie przetargu na drogę 278, 

czyli to na co wszyscy bardzo czekaliśmy. 

 

 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie Protokół z I Sesji Rady Gminy, 

głosowało 15 Radnych, protokół został przyjęty jednogłośnie 15 głosów ,,za’’.  

 

Ad. 16. Sprawy różne. 

 
Głos zabrała Radna Pani Elżbieta Szostak zadając pytanie dotyczące biletów, a dokładnie   

opłacania przez Gminę biletów dla  uczniów dojeżdżających z miejscowości Swarzynice, 

Borek, Mieszkowo i Gębice. Pani Wójt udzieliła odpowiedzi w sprawie biletów i wyjaśniła 

dlaczego uczniowie tych miejscowości nie mogą mieć biletów opłacanych przez Gminę. Głos 

i swoje stanowisko w sprawie dojazdów wykazał też Pan Marek Hryszkiewicz. Pani Wójt po 

raz kolejny objaśniła i przekazała argumenty dlaczego te bilety nie mogą być opłacane po 

stronie gminy. Pani Jolanta Maćkowiak poprosiła o podjęcie działań w sprawie 

uporządkowania terenu placu obok Sali Wiejskiej w Głuchowie. Drugie pytanie dotyczyło 

drzewa dokładnie lipy w miejscowości Głuchów przy posesji nr 13, a dokładnie jest to chodnik 

na którym to drzewo rośnie. Drzewo to jest przechylone, ogranicza widoczność na drodze jak 

i na chodniku na samym zakręcie, ogranicza widoczność. Pani Joanna Żbik zadała pytanie 

dotyczące przejścia dla pieszych przy ścieżce rowerowej w kierunku Swarzynic. Zrobiło się 

ciepło a dzięki nowej drodze w Mieszkowie mamy tu spory ruch rowerowy , dzieci jeżdżą na 

rolkach, na drodze wojewódzkiej ruch jest spory i szybki aby nie doszło do żadnej tragedii. 

Radna zapytała również o kwestię koszenia placów zabaw w sołectwach. Radna Jolanta 

Maćkowiak zwróciła również uwagę na ciężki wyjazd z drogi w pobliżu sklepu Dino na główną 



drogę przez murowane ogrodzenie stacji paliw, prośba o lustro dla poprawy bezpieczeństwa. 

Pani Żbik dodała również, że kwestia wykoszenia poboczy w okolicy drogi 278 a sklepów, 

które się przy niej znajdują też ma wiele do życzenia. Pan Przewodniczący Paweł Urbański 

poruszył również kwestię udrożnienia w miarę możliwości przejazdu dróg do wałów 

przeciwpowodziowych takich dojazdowych jak z miejscowości Ledno do tzw. Sachalina, gdyż 

ostatnio służby takie jak straż pożarna miały spory problem z dojechaniem do pożaru. Radny 

Marek Hryszkiewicz wystąpił z prośba o zadbanie o nowo posadzone drzewka przy drodze 278, 

gdyż przez brak deszczu widać, że przysychają. Kolejne pytanie jakie zadał Radny 

Hryszkiewicz chodzi o plac zabaw wiem, że są już dokonane naprawy ale jak to z tym 

monitoringiem. Kolejne pytanie dotyczyło Spółki ZGK,  co z wodą, czy już wiadomo kiedy 

będzie możliwa jakaś podwyżka no i druga sprawa czy jest już nowy Prezes czy w tej sprawie 

już też coś wiadomo. 

Pani Wójt udzieliła odpowiedzi w pierwszej kolejności Pani Jolancie Maćkowiak w sprawie 

placu koło Sali wiejskiej, zostanie to zgłoszone do OSP Głuchów z prośbą o uprzątnięcie terenu. 

Lipa jak tylko pracownik Urzędu wróci z urlopu przyjrzymy się tej sprawie. Jeśli chodzi o 

równanie dróg to ze względu na suszę te prace musiały zostać wstrzymane, jak tylko chodź 

trochę popada prace zostaną wznowione. Kolejne pytanie dotyczyło przejścia dla pieszych tu 

jest większy problem bo żeby takie przejście mogło powstać musi być również utwardzony 

chodnik po drugiej stronie, a my takowego nie mamy. Dodam tylko, że na dniach będzie 

robione doświetlenie przejścia dla pieszych w miejscowości Radowice. Jeśli chodzi o dojazd 

do wałów to oczywiście to bardzo ważna sprawa nie wiem czy uda nam się zakupić jeszcze w 

tym roku takie większe specjalne kamienie, ale będzie trzeba to zrobić. Koszenie placów zabaw 

zgłoszę sprawę do spółki. Radna Klaudia Żurawiecka podziękowała za interwencję w sprawie 

przycięcia drzew przy przejściu dla pieszych przy pomniku co poprawiło bezpieczeństwo dzieci 

na przejściu w okolicy szkoły. Pani Lupa jedna z Radnych poprosiła o interwencję w sprawie 

suchego pochylonego drzewa oraz wykoszenie terenów wokół stawów, oraz zadała pytanie 

dotyczące wykonania chodnika od nr 1 do posesji nr 7 w Ostrzycach. Pani Wójt odpowiedziała 

na pytania Radnej, że w kwestii tego drzewa zostało już wysłane pismo i sprawa jest w toku. 

Pani Wójt wyjaśniła, że kwestie chodnika to oczywiście kwestia pieniędzy. Radna Ewa 

Marcinkiewicz zwróciła uwagę na problem jaki pojawił się w Podlegórzu , chodzi dokładnie o 

korzenie drzew, które zwisają już po wybieraniu ziemi przez firmę wykonującą drogę, problem 

polega tylko na tym, że ten teren nie jest w żaden sposób zabezpieczony a bawią się tam dzieci. 

Zwracam się z prośbą o zabezpieczenie tego wykopaliska. Pani Wójt dodała również, że był 

telefon do urzędu w sprawie zamontowania ,,hopka,, tego zwalniającego ruch na drogę ale 

myślę, że postawimy tam znak ograniczenia prędkości oraz poprosimy o zwiększenie patroli 

policji. Radny Dariusz Pietruszka poprosił o znak z ograniczeniem prędkości na ulicy 

Sportowej to jest drogi do przedszkola. Głos zabrał Pan Bartłomiej Cybulski wyjaśniając 

problem zmiany oznakowania właśnie na tej ulicy po konsultacji z wydziałem ruchu 

drogowego. Kolejne pytanie zadał Radny Krzysztof Sochacki, pytanie dotyczyło kanalizacji w 

miejscowości Swarzynice dokładnie chodzi o nr 1 , 2 ,2a. Radny Hryszkiewicz dodał od siebie 

parę słów w sprawie ulicy Sportowej. Radny Jacek Miśkiewicz zgłosił problem z zawalającą 

się stodołą/obora na terenie byłego PGR-u. Ostatnio zawaliła się jedna ściana o mały włos 

doszłoby do tragedii, biega tam wiele dzieci a byłem świadkiem jak ten szczyt po prostu runął. 

O zabranie głosu poprosiła sołtys wsi Swarzynice Pani Wanda Pietruszyńska zgłaszając 

problemy i zniszczenia na placu zabaw oraz z naprawy, które  już były zgłaszane jakiś czas 

temu, a które nadal nie zostały naprawione. No i druga sprawa doświetlenia tego miejsca ze 

względu na dużą ilość młodzieży, która tam się zbiera przy weekendzie. Odpowiedzi udzielił 

Pan Zastępca Wójta, sprawa ta zostanie zgłoszona do wykonawcy o naprawę, jeśli chodzi o 

oświetlenie to tak jak już wcześniej było mówione jest możliwość tylko lamp solarnych.  Radna 

Elżbieta Szostak zwróciła również uwagę na problem z woda we wsiach Głęboka, Ledno. Woda 



ta jest brudna i śmierdzi problemy te są zgłaszane ale nic w tym kierunku się nie dzieje. Pani 

Wójt odpowiedziała, że będą wymieniane rury w tych miejscowościach Ledno, Głęboka i 

Podlegórz. Kolejne pytanie zadała Sołtys wsi Borek Pani Renata Małowska w sprawie 

utwardzenia drogi Borek Trzebiechów dokładnie chodzi o tą drogę w stronę przedszkola ta 

boczna, polna chodzi o jej wyrównanie. Odpowiedzi udzieliła Pani Wójt przypominając, iż ze 

względu na suszę równanie dróg jest wstrzymane jak tylko pogoda się zmieni i choć odrobinę 

popada równiarka na nowo wyruszy.  

 

Ad. 17.  Zamknięcie II Sesji Rady Gminy w Trzebiechowie. 
 

O godzinie 16:55 Przewodniczący zakończył II Sesję Rady Gminy w Trzebiechowie. 

 

 

Protokołowała Przewodniczący Rady Gminy 

/-/ Kieliszek Angelika    /-/ Paweł Urbański  


